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Notulen van de voorjaarsvergadering van maandag 27 maart 2023 om 20.00 uur in dorpshuis ‘de 

Leeuw’. 

1. Opening 
Afmeldingen ontvangen van R. Delissen, J.W. van Geffen en N. Kloppenburg. 
De voorzitter heet alle aanwezigen welkom, met een speciaal welkom aan onze gasten: Bart de 
Vreede van het Waterschap, Jan Borkent van de ECTB, Irma v.d. Bergh namens rondje nostalgie 
en Mirjam Wagter en Michiel van Eerden van het gebiedsteam.  
 
De agenda is zonder verdere aanvullingen vastgesteld.  
 
Mededelingen: 
- Project Dorpsweg: op 30 maart organiseert de gemeente een 2e inloop bijeenkomst. Er zal 

dan een conceptplan liggen waarop gereageerd kan worden. Iedereen is welkom. 

- Er ligt een intentie om de plannen voor het strandje aan de Oude Rijksweg verder uit te 

werken. Er zal eerst een gesprek worden georganiseerd met alle direct aanwonenden, hierna 

zullen de plannen met alle belangstellenden verder worden uitgewerkt.  

- Het jubileumfeest van Dorpsbelangen wordt gehouden op 22 april in het Dorpshuis. Er is nog 

steeds voor elk huishouden een vlag van Garmerwolde, wie de vlag nog niet heeft kan het 

komen ophalen of een berichtje doen aan het bestuur. 

- De fruitbomen in de Garmerhof zijn geplant. Er zijn nog vrijwilligers nodig om ze bij  extreme 

droogte water te geven.  

Het bordje bij de Garmerhof is vernield. Dorpsbelangen heeft bij de gemeente een nieuw 

bordje aangevraagd, deze is inmiddels in bestelling.  

 

2. Notulen Najaarsvergadering 2022 
De notulen staan op de website van de Vereniging: www.dorpsbelangengarmerwolde.nl 
onder de tab ‘vereniging’ en dan de map ‘notulen en jaarverslagen’.   
Opmerking n.a.v. de notulen: bij Hildebrandstraat 45 en 47 is een nieuw perkje aangelegd. De 
stoepen zouden in het voorjaar weer hersteld worden. Dit is nog niet gebeurd. Het gebiedsteam 
zal navragen binnen de gemeente waar dit ligt en koppelt dit via Dorpsbelangen weer terug.  
De notulen zijn zonder verdere op- of aanmerkingen vastgesteld.  
 

3. Vaststellen jaarverslag 2022. U vindt deze op:  www.dorpsbelangengarmerwolde.nl   
In het menu onder vereniging gaat u naar Notulen en jaarverslagen. 
Het jaarverslag is zonder op- of aanmerkingen vastgesteld.  
 

http://www.dorpsbelangengarmerwolde.nl/
http://www.dorpsbelangengarmerwolde.nl/


4. Financiële verantwoording 2022 en begroting 2023, verslag kascommissie en oproep en 
vaststellen nieuwe kascommissieleden voor twee jaar 
De kascommissie bestond dit jaar uit P. Veenstra en S. Jansen. Zij hebben na controle alles 
goedgekeurd. S. Jansen heeft het nu 2 jaar gedaan en zal daarom zoals gebruikelijk uittreden en 
worden vervangen.  R. Delissen heeft zich voor de vergadering gemeld bij het bestuur en zal de 
komende 2 jaar in de kascommissie plaatsnemen. 
De penningmeester heeft enkele zaken uit de begroting van 2023:  
Er is een groot bedrag gereserveerd voor het jubileumfeest van Dorpsbelangen. Daarnaast is de 
subsidieaanvraag van Rondje Nostalgie toegekend en is er een bedrag gereserveerd voor de AED- 
trainingen die jaarlijks zullen worden aangeboden. Er wordt nog wel onderzocht of hier ook 
subsidie voor aangevraagd kan worden.  
Dorpsbelangen is aan het onderzoeken hoe de financiële kant makkelijker gemaakt kan worden 
ter ontlasting van de penningmeester. Hiervoor is Dorpsbelangen in gesprek met een boekhouder 
in Thesinge, die heeft een programma waarmee de taak van de penningmeester vereenvoudigd 
kan worden. Hiervoor is een bedrag opgenomen in de begroting. 
Het bestuur stelt dat de contributie ook in 2023 niet verhoogd zal worden.  
Vanuit de zaal komt de suggestie om de contributie toch iets te verhogen om als vereniging een 
kleine buffer op te kunnen bouwen. Het bestuur zal het voorstel meenemen in het bestuur en 
komt hier op een later moment op terug in het dorp. Voor dit jaar blijft de contributie dus 
ongewijzigd.  
Vanuit de zaal komt de vraag hoe groot het percentage leden is in het dorp en of nieuwe 
inwoners nog actief benaderd worden. Het ledenpercentage schommelt rond de 70%. Nieuwe 
inwoners worden nog altijd actief benaderd. Vorig jaar zijn ook alle huidige inwoners die niet lid 
zijn van Dorpsbelangen weer apart benaderd.   
 

5. Waterschap: Bart de Vreede praat de zaal bij over alle lopende en toekomstige projecten rondom 
de RWZI. 
In Garmerwolde wordt al het water voor de hele stad Groningen en omgeving gezuiverd. De 
verwachting is dat de stad de komende jaren zal groeien qua inwoners en daarom is het bedrijf 
nu al bezig met wat dit gaat betekenen voor de zuivering in Garmerwolde. Dit is niet alleen 
afhankelijk van het aantal inwoners, maar ook van gebruiken: hoe de mensen eten, welke 
medicijnen ze gebruiken enzovoort. Maar ook van het regenwater, want de verwerking hiervan is 
ook een van de taken van het RWZI.  
 
Op korte termijn spelen er 3 projecten:  
Medicijnresten. De resten van medicijngebruik komen in het rioolwater terecht. Er wordt nu 
onderzocht hoe de medicijnresten uit het water gezuiverd kunnen worden zodat ze niet in de zee 
terecht komen. Er start een onderzoek waarbij een vergelijk wordt gemaakt tussen zuiveren met 
planten, zuiveren met actieve kool en zuiveren middels membraantechnologie. In dit onderzoek 
zal worden gekeken naar de effecten. Het uiteindelijke doel is: het water uit de RWZI is schoner 
en kan gebruikt worden als bijvoorbeeld koelwater voor de industrie.  
 
Slibkoekoverslag. Er wordt een speciaal soort slibkoek gewonnen bij de RWZI. Dit proces stopt 
hier op deze plek. In de toekomst gaat het slibkoek op transport naar Delfzijl, daar wordt een 
nieuwe fabriek gebouwd. Er komt een zogenaamd koekoverslag zodat transport met zo min 
mogelijk vrachtwagenverkeer kan worden gedaan.  
Vragen vanuit uit de zaal: 
-  Gaat Swisscombi dan verdwijnen?  

Hier is nog geen definitieve duidelijkheid over, maar de verwachting is wel dat Swisscombi 
uiteindelijk uit Garmerwolde zal vertrekken. 

- Er komt dus veel meer vrachtwagenverkeer?  
Ja, er is een studie gedaan hoe de slibkoek het best getransporteerd kan worden. Over water 
is de afstand te klein voor. Daarnaast kan er geen ligplaats worden gecreëerd bij de zuivering. 
Dan zou het bijvoorbeeld per vrachtwagen eerst naar de sluis gebracht moeten worden, dan 
levert het dus ook geen winst op.  



- Hebben jullie toestemming om dit te doen?  
Ja, de vergunningen liggen er, daar zijn de vervoersbewegingen in meegenomen. Maximale 
geluidsoverlast is vastgelegd, dat bepaald hoeveel vervoersbewegingen zijn toegestaan.  

- Zijn er nieuwe vergunningen in aanvraag?  
Ja, dat klopt. Dit proces is a 2 jaar gaande. De omgevingsdienst Groningen is nu bezig met alle 
stukken. We proberen alle direct aanwonenden wel zo goed mogelijk te betrekken. 

- Wordt er ook rekening gehouden met de geur?  
Het bestuur van Dorpsbelangen geeft aan dat in het verleden het vooral Swisscombi was die 
geuroverlast veroorzaakte.  

- Heeft het Waterschap ook overwogen om Swisscombi over te nemen? Ook met het oog op 
duurzaamheid?  
De verwerking door Swisscombi is voor het Waterschap een externe partij. Het Waterschap 
heeft er voor gekozen om dit extern te houden. Er is nu een partij in Delfzijl gevonden die dit 
gaat doen. Dit bedrijf gaat geen gas meer gebruiken en gaat de energie die bij de verwerking 
vrijkomt in het product gebruiken, daarin zit de grote duurzaamheidswinst in op dit gebied.  

- Naast het Waterschap komt een groot zonnepark, waar dus veel energie voor handen komt, 
waarom is hier dan niet voor gekozen?   
Het Waterschap heeft er bewust voor gekozen om niet de activiteit van het verwerken van de 
slibkoek in eigen beheer te doen, hierdoor is het een open inschrijving geweest en heeft de 
partij in Delfzijl de aanbesteding gekregen. Hierdoor komen er inderdaad meer 
vervoersbewegingen voor de omgeving, maar hopelijk minder geuroverlast en ook minder 
geluidsoverlast doordat de aanzuiging die Swisscombi gebruikt dan komt te vervallen. 

- Is het transport per schip ook onderzocht?  
Ja, daarvoor zijn 2 dingen nodig: een partij die dit wil doen en een ligplaats bij de zuivering. 
Beide is niet gelukt.  

- Is er ook gekeken naar een andere aanrijdroute? Geopperd wordt om dit naar achter langs 
het aan te leggen zonnepark te doen. Er wordt gevraagd aan het Waterschap om dit mee te 
nemen. 

- Tijdens de vergadering van het Waterschap zou zijn verteld dat het aantal 
vervoersbewegingen zou gaan afnemen, nu wordt er gezegd dat het toeneemt, hoe zit dit? 
Swisscombi verwerkte ook voor andere partijen, dus dat komt ook te vervallen.  

- Is het schoon drinkwater wat er wordt geleverd aan de industrie?  
Nee, het is juist niet de bedoeling dat de industrie schoon drinkwater gaat gebruiken. Het 
gaat om water dat gezuiverd wordt van medicijnresten e.d. zodat het als proceswater kan 
worden ingezet. 

Het Waterschap geeft aan dat zodra er akkoord is dat de onderzoeken die zijn gedaan voldoende 
zijn om vergunning aan te vragen, het Waterschap dit weer zal communiceren met het dorp. Er 
wordt opgemerkt vanuit de zaal dat er afgelopen zaterdag een artikel in het Dagblad van het 
Noorden heeft gestaan dat er al een aanvraag voor een vergunning lag.  
Het dorp wil graag een toezegging dat er voldoende onderzoek wordt gedaan over het aantal 
vervoersbewegingen. Het bestuur van Dorpsbelangen geeft aan hier ook graag verder over in 
gesprek te willen met het Waterschap.  
Bart geeft aan dat hij namens het Waterschap kan toezeggen dat het dorp op de hoogte wordt 
gehouden over het vergunningsproces en dat er onderzoek zal worden gedaan naar het aantal 
vervoersbewegingen t.o.v. de huidige situatie.  
 
Filterpersen. Het 3e lopende project waarover wordt verteld gaat over de 3 filterpersen die zijn 
vervangen. Dit bleek  onvoldoende, daarom wordt een 4e filter geplaatst. Waarschijnlijk zal dit 
begin 2024 zijn. Dan zal er nogmaals een proces met grote diepladers e.d. plaatsvinden. Het dak 
zal verhoogd moeten worden ook de 4e pers in de hoogte erin past.  
 
 

6. Gebiedsteam:   
Michiel van Eerden geeft een update over het voetpad langs de Dorpsweg. In de 
najaarsvergadering van Dorpsbelangen zijn de eerste plannen gepresenteerd, waar vervolgens 
een aantal opmerkingen op is gekomen. Deze opmerkingen heeft men geprobeerd zo goed 
mogelijk te verwerken. Het plan voor dit project staat ook op de Stem van Ten Boer. Sinds de 



najaarsvergadering is er een aantal dingen aan het ontwerp veranderd. 
De afstand tussen de paaltjes: de vraag vanuit de zaal was om dit te verkorten om de veiligheid 
voor de wandelaars te vergroten. Om uit te kunnen wijken, met name met groot verkeer, moet de 
afstand tussen de paaltjes wel blijven. De paaltjes vergroten volgens de verkeersdeskundige wel 
degelijk de veiligheid van de wandelaar.  
Ruime uitwijkmogelijkheden: Het gedeelte binnen de bebouwde kom wordt nu niet 
meegenomen bij dit project omdat er ook een project voor de Dorpsweg loopt over 
verkeersmaatregelen. Dit wordt nu in dat project meegenomen. Het voetpad wordt eind april/ 
begin mei gerealiseerd. Er wordt dus nu bewust gewerkt tot aan de komgrens.  
 
Omtrent de verkeersmaatregelen aan de Dorpsweg is komende donderdag 30 maart een 
vervolgbijeenkomst. Het conceptontwerp is dan klaar en zal dan gepresenteerd worden. Iedereen 
is uitgenodigd om mee te komen praten. 
Vraag vanuit de zaal: is er van tevoren gekeken naar waar alle kabels en dergelijke lopen? Dit 
n.a.v. de  Fledderbosweg waar het net aangelegde wandelpad nu weer helemaal vernield is.  
Er wordt geantwoord dat er op dit moment niks bekend is over dat er op dit traject iets met 
kabels moet worden gedaan. Michiel zal Eric Mooij nog weer herinneren aan het herstellen van 
het wandelpad Fledderbosweg.  
Opmerking vanuit de zaal: tijdens najaarsvergadering is al genoemd dat bij verwijderen van de 
Fledderbosweg puin in de tuin is beland, hier is tot op heden niks mee gedaan. Ook deze 
opmerking zal worden gedeeld met Eric Mooij. 
 
Boergoensepad: tijdens de Najaarsvergadering is gesproken over verbreding van dit pad.  Er 
kwam toen kritiek vanuit de zaal. Dit is de aanleiding geweest om een paar weken geleden met 
aantal personen vanuit de gemeente, verkeersdeskundigen e.d. ter plaatse te gaan kijken. Ook 
voor de gemeente is dit een lastig vraagstuk. Ze kennen de negatieve geluiden uit het dorp, maar 
waren in de veronderstelling dat de meeste mensen positief waren over verbreding. De wens 
voor verbreding komt ook vooral uit Thesinge. Er wordt nu gekeken naar verbreding, maar hier is 
nog geen keuze in gemaakt. Men wil dan wel kijken naar de mogelijkheden om het echt een 
wandelpad te houden. Bijvoorbeeld een wandelpad waar de fietsers te gast zijn. Het idee is nu 
om een aantal opties uit te werken en dan de reacties in de dorpen, ook Thesinge, op te halen. 
Het moet een recreatief pad blijven en geen vervanging worden van de Stadsweg. Als het pad 
verbreed wordt zal het bruggetje niet worden verbreed, zodat het een minder aantrekkelijk pad 
wordt voor mensen die willen doorfietsen. 
Vraag vanuit de zaal: is er ook nadacht om een separaat voetpad en fietspad aan te leggen? Ja, 
maar vanwege het zware materiaal dat ook gebruik maakt van deze route is dit geen reële optie 
omdat de situatie dan blijft zoals het nu is.  

 
 
 
PAUZE  

 
 

7. Jan Borkent van de ECTB praat de zaal bij over het zonnepark Fledderbosweg 
De werkzaamheden voor de aanleg van het zonnepark zijn al flink bezig, er wordt al gegraven e.d. 
Er is een ledenvergadering geweest van de ECTB op 28 december 2022. Daarin is besloten dat er 
voldoende draagvlak was om de participatieovereenkomst te tekenen. Dit is gebeurd op 4 
januari, waarmee een periode van moeizame gesprekken is afgesloten.  
De uiteindelijke bouw van het park moet a.s. zomer plaatsvinden. De aansluiting op het net moet 
er eind van dit jaar liggen. Doel: op 4 februari 2024 moet er uiterlijk worden geproduceerd. Deze 
datum is de datum van de subsidieaanvraag, dus voor die datum moet er geleverd worden. 
Een belangrijk aspect waar de ECTB zich hard voor gemaakt heeft: probeer biodiversiteit te 
vergroten. 
Het park Fledderbos moet een voorbeeld worden hoe je een zonnepark in kan richten dat het 
niet alleen een zonnepark is, maar waar men bijvoorbeeld ook een wandeling kan maken.  
 



De financiële kant kan worden opgedeeld in 3 delen.  
1. Ontwikkelgeld. Dit wordt verstrekt zodra volgend jaar het park begint te produceren. De orde 
van grootte is rond 1.1 miljoen euro. Daarvan moet ook Bronnen van Ons betaald worden, als ook 
eerder gemaakte kosten, deskundigen die betrokken waren, et cetera.   
2. Daarnaast komt er jaarlijks, 25 jaar lang, geld bij. Dit gaat om ongeveer 100.000 euro per jaar 
met een indexatie van 2%, het wordt dus jaarlijks iets meer. Hier moet nog een bestemming voor 
gezocht worden.  
3. Een bepaald bedrag voor energie-armoede, voor diegenen die door de hoge prijzen in de 
problemen zijn gekomen. 
 
Diegenen die dit willen kunnen obligaties nemen in het park, hier komt ook nog een artikel over 
in de G&T. Bij voldoende belangstelling gaat dit gerealiseerd worden. In de komende weken 
wordt onderzocht of de belangstelling groot genoeg is. Voorwaarde voor deelname is 
lidmaatschap van de ECTB. 
Direct omwonenden krijgen een tegemoetkoming. Zij hebben de meeste overlast, kijken erop uit, 
hebben last van vrachtverkeer enzovoort. Hier is een bedrag voor opgenomen, men kan 
zonnepanelen op het dak nemen o.i.d.  
Het geld dat jaarlijks vrijkomt moet een nuttige bestemming krijgen. Hoe dit eruit gaat zien is nog 
niet bekend. Er moet iets tot stand komen tussen de ECTB, het bestuur van de Dorpsbelangen en 
andere partijen. Er moet een duurzaamheidsfonds komen. De ECTB heeft op 9 mei as een 
algemene ledenvergadering in Dorpshuis de leeuw. Hier komen voorstellen hoe zo’n traject er uit 
zou kunnen zien. Als u directe zeggenschap wilt hebben moet u lid worden van de ECTB (10 euro 
per jaar). Op die vergadering wordt ook besloten of dat obligatietraject doorgang kan vinden.  
Als volgend jaar het park gaat draaien moet de omgeving klaar zijn om dit te gaan doen. De ECTB 
is leidend in dit proces.  
Vragen vanuit de zaal:  
- Wordt er in het zonnepark ook stroom opgeslagen?  
Nee, er word niet gebufferd. Stroom wordt verkocht aan een energiemaatschappij.  
- Wat gebeurt er in de zomer bij teveel opwekking?  
Het park wordt niet stilgelegd, het kan zijn dat er wel wordt afgeschaald.  
- Wij zijn bezig om zelf zonnepanelen op het dak te leggen. Bestaat dan de kans dat bij teveel 
opwekking van het park dat wij worden afgesloten?  
Nee, het zonnepark krijgt zijn eigen aansluiting. 
- Gaat de ECTB alleen over dit park, of zijn ze met meer plannen bezig?  
Op dit moment heeft ECTB een zonnedak. Ze zijn nog bezig met meer zonnedaken te ontwikkelen. 
ECTB doen niet aan windmolens. De ECTB heeft geen plannen om op dit moment iets met 
windmolens te gaan doen.  
- Blijft de boerderij die middenin het park staat daar wel staan?  
Ja, die blijft staan. Dat pand is opgekocht, erf + boerderij. Dit blijft staan en zal niet worden 
afgebroken. 
- Waar komen de uit- en ingang van het park? 
De ingang komt bij de boerderij van Hoving. 
 

8. Rondje nostalgie 
I. v.d. Bergh en I. Schelhaas vertellen namens Rondje Nostalgie. Voor Corona werd Rondje 
Nostalgie elke 2 jaar georganiseerd. Ook dit jaar heeft de organisatie weer mensen gevonden die 
met oude voertuigen komen. De organisatie is bezig met het organiseren van een brocantemarkt. 
Het evenement is laagdrempelig, er wordt geen entree gevraagd. De organisatie kan het niet 
alleen en zoekt daarom vrijwilligers die die dag, of die dag ervoor kunnen komen helpen. Het gaat 
om blokken van 2 uur, dus de tijdsinvestering is niet groot.  
Voor de vrijdag wordt gezocht naar mensen die broodjes kunnen smeren voor alle deelnemers en 
vrijwilligers voor de zaterdag. Voor de zaterdag zoekt men mensen voor hand- en spandiensten, 
kraampjes klaarzetten ed.  
Rondje Nostalgie is op zaterdag 3 juni van 10.30 tot 16.00 uur.  
De organisatie is nog op zoek naar sponsoren! Aanmelden kan via e-mail of door een van beide 
sprekers vanavond aan te spreken. 
Vanuit de zaal:  



- Ik kan me herinneren dat er de vorige keer heel veel draaiorgels waren. Kunnen ze zo 
geplaatst worden dat je er 1 tegelijk hoort?  
De plattegrond wordt nog gefinetuned, deze opmerking wordt meegenomen. 

- Is het voor dorpsbewoners ook mogelijk een kraam te huren?  
Ja, er is wel een richtlijn (brocante/vintage en zelfgemaakte dingen). Je kunt een aanvraag 
doen via de mail info@rondjenostalgie.nl.  
  
 

9. Bestuursverkiezing  
Joop van der Meché treedt af als penningmeester maar stelt zich herkiesbaar als algemeen 
bestuurslid. De functie van penningmeester komt vrij, vraag aan de zaal om je aan te melden als 
je dit op je wilt nemen.  
Annemiek Jansen treedt af als secretaris en heeft zich niet herkiesbaar gesteld.  
Het bestuur draagt Willard Wigboldus voor als voorzitter. Dit wordt door de zaal met applaus 
ontvangen.  
Het bestuur draagt Rob Braspenning voor als secretaris. Dit wordt door de zaal met applaus 
ontvangen.  
Het bestuur draagt John Ebbink voor als algemeen bestuurslid.  Dit wordt door de zaal met 
applaus ontvangen.  
 
Voor de functie van penningmeester of algemeen bestuurslid nodigen we graag onze leden uit 
zich kandidaat te stellen. Bij interesse kan men zich melden bij het bestuur, het is mogelijk om 
eerst vrijblijvend een vergadering mee te kijken! 
 

10. Er zijn geen vragen of opmerkingen bij de rondvraag. De voorzitter sluit voor 22.00 uur de 
vergadering.   

 

 

 

Meldt u aan voor de nieuwsbrief via: info@dorpsbelangengarmerwolde.nl en volg ons op Facebook: 

www.facebook.com/DorpsbelangenGarmerwolde  
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